
 

 

 
 
 
 
Nr. 155/2024 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 08 aprilie 2024, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, d-na Baloga Csilla - sat Chilieni și dl. Miklos 
András - sat Coșeni, lipsind: d-na Buslig Kincső și dl. Lalatos László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de 
primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 368/2024. Ședința se desfășoară prin sistemul de 
audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Toth-Birtan Csaba, d-na Vargha Fruzsina 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe și d-na Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. 
Începem ședința de azi. Fac prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.): „Suntem statutari. Are cineva de adăugat pe Ordinea de zi?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da, dl. președinte. Sunt Toth-
Birtan Csaba și aș dori să propun la Diverse, și anume, modificarea bugetului general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „O să vă spun 
procedura. Prima dată votăm despre luarea pe Ordinea de zi a punctului D1, apoi Ordinea de 
zi, după accea despre procedura de vot, ca să votăm la sfârșit. Deci prima întrebare este: cine 
este de acord cu adăugarea punctului D1?” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu, József Álmos sunt de 
acord. Sunt aici. Bună dimineața.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Și eu, Kádár Imola sunt de acord. Bună 
dimineața.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Și eu, Jancsó Éva sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de 



 

 

zi a punctului D1.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 4 consilieri lipsind de la vot (Comăneci Liviu-Vasile, 
Debreczeni László, Kolcza István, Vajna László), introducerea pe Ordinea de zi a punctului 
D1. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.r./lb.m.): „Acum o să votăm 
Ordinea de zi în intregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună dimineața, prezent și 
sunt de acord. Am o problemă cu microfonul de la telefon.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
intregime.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Și eu, Kondor Ágota sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Debreczeni László, Vajna 
László), Ordinea de zi. 
 (lb.m./lb.r.): „Acum să votăm, dacă sunteți de acord să votăm la sfârșit.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Îmi cer scuze. Sunt prezent și 
eu, Debreczeni László și sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu votarea la sfârșit.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), votarea la 
sfârșit a punctelor. 
 (lb.r./lb.m.): „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă 
dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea 
ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Este cineva în această situație?” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt Vajna László și sunt prezent și eu.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r./lb.m.): Deci nu avem asemenea cazuri. Începem ședința.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încetării 
Contractului de asociere nr. 81891/19.12.2019 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe, 
Uniunea Cadrelor Didactice Maghiare din România și Grădinița cu Program Prelungit 
”Benedek Elek”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Contractul a fost încheiat 
pentru renovarea Grădiniței nr. 3 din strada Oltului. Cheltuielile în cursul anilor s-au modificat, 
s-au mărit și în proporția prevăzută în contract. UCDMR nu mai poate asigura finanțarea 
contribuției, deci solicită rezilierea contractului.” 
 Se votează cu 19 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 148/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Are cineva întrebări, intervenții? Mergem mai departe.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 114/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate 
pentru obiectivul de investiții „Realizare terminal transport public urban-județean, 
interjudețean”, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Modificarea devizului 
general intervine în baza unei dispoziții de șantier, care prevede lucrări incluse, fiindcă baza de 
beton, care a trebuit spart a fost mai groasă decât a fost prevăzut în contract, respectiv unele 
utilități nu trebuie să fie desființate, fiindcă nu existau în cantitatea în care s-a prevăzut în 
proiect, astfel valoarea propusă a devizului general devine 7.331.374,40 de lei, conține și 
TVA.”  
 Se votează cu 19 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 149/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Are cineva întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 139/2024 privind instituirea unor măsuri în vederea organizării Târgului Zilelor 
Sfântu Gheorghe 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Eu voi prezenta acest 
proiect de hotărâre în numele d-lui primar. În fiecare an în cadrul Zilelor Sfântu Gheorghe 
activitatea de alimentație publică este organizat în comun cu Asociația Prestatorilor de 
Alimentație Publică din Municipiul Sfântu Gheorghe. Municipalitatea asigură cadrul 
organizatoric, respectiv locul de desfășurare, iar partenerul organizarea efectivă. Modificarea 
față de anul precedent este valoarea totală a contractului, care devine 160.407 lei și modul de 
împărțire a rezultatelor financiare: primăria 90%, respectiv Asociația Prestatorilor de 
Alimentație Publică 10%.” 



 

 

 Se votează cu 19 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 150/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Are cineva întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe.” 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe şi Asociația Rromilor „AMENKHA” în vederea organizării și 
finanțării evenimentului ”Ziua Națională a Romilor” în municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „În fiecare an, în 
colaborare cu Asociația „AMENKHA” a romilor din municipiul Sfântu Gheorghe contribuim 
la sărbătorirea zilei naționale a romilor, ceea ce se întâmplă chiar astăzi și le felicităm cu 
această ocazie. În cadrul contractului de asociere primăria asigură montarea unei scene, asigură 
un metru ster de lemn de foc, respectiv cheltuieli organizatorice în valoare de 8150 lei. 
Bineînțeles asociația asigură organizarea evenimentului. 
 Se votează cu 19 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 151/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Are cineva întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe. 
Înainte de prezentarea proiectului aș dori să vă spun faptul că fiecare punct a fost avizat 
favorabil de către comisiile de specialitate.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Bugetul general al municipiului 
Sfântu Gheorghe pe anul 2024 se modifică după cum urmează: la capitolul venituri - veniturile 
din concesiuni și închirieri se majorează cu 1.580.000 lei, veniturile din vânzarea unor bunuri 
63.000 de lei, respectiv taxe judiciare de timbru, taxe de timbru pentru activitatea notarială cu 
200.000 de lei, deci în total 1.850.000 de lei. La capitolele de cheltuieli se acordă la capitolul 
învățământ pentru Școala Gimnazială ”Nicolae Colan” 30.000 de lei, la Colegiul Național 
”Mihai Viteazul” 4.180 de lei. La capitolul cultură, recreere și religie: 40.000 de lei pentru 
Teatrul ”Andrei Mureșeanu”, respectiv 61.000 de lei: finanțarea chelștuielilor cu organizarea 
zilele elevilor din Trei Scaune. Respectiv la capitolul transporturi: 1.714.820 de lei pentru 
întreținerea și repararea drumurilor și trotuarelor. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 19 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 152/2024. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Am terminat prezentarea proiectelor de hotărâri. Începem votarea.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord cu punctul 
1, 2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 4 și D1.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 
3, 4, respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
1, 2, 3, 4 și D1.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 1, 
2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 



 

 

de hotărâri 1, 2, 3, 4 și D1.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
respectiv cu D1. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): ”Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 4 și cu D1.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”Sunt de acord cu punctele 1, 
2, 3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): ”Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
respectiv cu D1.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): ”Sunt de acord cu punctele 1, 2, 
3, 4, respectiv cu D1.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord cu punctele 1, 2, 3, 4, respectiv cu D1. Am fost prezenți 19 din 21 și fiecare punct a fost 
votat în unanimitate. Mulțumesc frumos pentru prezență. Închei ședința. La revedere, o zi 
bună.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 25 aprilie 2024. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                   SECRETAR GENERAL 
                    Zsigmond József                                           Kulcsár Tünde-Ildikó 
 

 

 

 

 


